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Vážení občané,  
a je tu opět léto, čas zasloužených dovolených, velkých školních prázdnin a období teplého počasí. Je 
dobře, že zde máme čtvero ročních období, protože každé má své nenahraditelné kouzlo. Děti přinesou 
vysvědčení a tím bude zhodnocena jejich práce za celý školní rok.  
    Naše obec se po pěti letech opět přihlásila do soutěže Vesnice roku 2011 v Královéhradeckém kraji. 
21. června nás navštívila krajská komise. Musím pochválit za vzornou prezentaci spolků, paní Kovářové 
za výborné koláče a občanům, kteří si udělali čas a přišli se podívat. Obec jsme představili vzorně a 
podle některých členů komise, se kterými jsem měl možnost později mluvit, jsme dokázali, že je u nás 
pořád co vidět. Nebyli jsme sice oceněni, což jsem ani neočekával, ale ukázali jsme opět těm nahoře 
z komise, že malé vesnice žijí, že se umějí vypořádat se svými problémy a hlavně se dokáží občané 
zabavit bez pomoci profesionálů. Jsem jako starosta rád, že se každý nějakým způsobem podílí na 
bohatém společenském životě buď jako jedinec či jako člen společenské organizace. Péčí o rodinný 
domek, zahrádku, předzahrádku vytváříme pěkné a příjemné prostředí, ve kterém žijeme.   
    Také jsme začali druhou etapu rekonstrukce základní školy. Věřím, že opět předáme učitelům a 
školákům další opravenou část školy, ve které se budou velice dobře cítit. Zároveň bych chtěl na konci 
školního roku poděkovat paní ředitelce a všem učitelům za kvalitní výuku a další činnost, kterou škola 
provozuje nad rámec svých povinností.  
    S troškou nostalgie jsme se rozloučili s rodilou mluvčí Kristin Asheim. Určitě přispěla k oživení dobré 
spolupráce bez rozdílu hranic.  
    Přeji dětem příjemné prožití prázdnin bez boulí a modřin, dospělým příjemnou dovolenou bez nehod 
a problémů a nám všem dohromady krásné slunečné léto. 

                                                                                                                           Starosta. 
 

 
 
 
 
 
 
 
A je to tady... 
     Jestli je deset měsíců dlouhá nebo krátká doba vnímáme asi každý trochu jinak. Ať tak, či tak, doba 
určená ke školní práci uplynula a nastaly zasloužené prázdniny. Děti z naší školy se radují, protože jim 
nastaly prázdniny ještě o pár dnů dříve. Ve školní budově se opět, stejně jako vloni, budou provádět 
stavební úpravy, které jsou nezbytné pro budoucí modernější provoz školy (případně i provoz školy 
mateřské). 
     Ukončení vyučování ve školním roce 2010/2011 by mohlo být – jako vždy, příležitostí k hodnocení 
toho, co se nám povedlo, nepovedlo, v čem jsme vynikli nebo v čem musíme ještě přidat. Domnívám se 
však, že mnohem důležitější než pohled zpět je koncentrace všech sil na budoucnost. Z minulosti je 
dobré se poučit, neopakovat (pokud možno) stejné chyby a při plánování nového školního roku navázat 
a vylepšit to, co fungovalo dobře. Bohužel to není tak jednoduché. Dva roky jsme realizovali aktivity za-
měřené na intenzivní výuku anglického jazyka s rodilou mluvčí, ve kterých pokračovat nebudeme. Neby-
la vypsána výzva k žádostem o grant na výuku jazyků a rozpočet školy financování takovýto způsob 
výuky neumožňuje. Důležité ale je, že za dva roky trvání projektu byla navázána spolupráce se školami 
v Dobrém a Bílém Újezdu a tato spolupráce bude i v dalších letech pokračovat, protože je k užitku nám 
všem. Na započaté dílo se v rámci možností pokusíme navázat i v příštím školním roce. Evropské do-
tace umožní stejně jako letos zaměstnat další pracovní sílu, a tím bude možno vyučovat individuálně a v 
menších skupinách. Bude pokračovat výuka angličtiny v kroužcích, a pokud se povede získat další fi-
nanční prostředky, bude nabídka nových kroužků a volnočasových aktivit velmi bohatá. To už jsem se 
ale dostala do příštího školního roku a ten letošní ještě neskončil. Před sebou mají děti dva měsíce 
bezstarostných her a odpočinku, učitelé o něco kratší dovolenou. 
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       Závěrem mi dovolte poděkovat všem, 
kteří jakkoli přispěli k tomu, že nám je ve 
škole všem hezky. Děkuji všem, kteří zce-
la dobrovolně a bez nároku na odměnu 
pomáhají při pracích, které bychom vlast-
ními silami nezvládli nebo přinášejí do 
školy poznání, radost a dobrou náladu. 
 
     Krásné léto všem 

Radomila Zelená, ředitelka školy.                                                         
 

Přehlídka divadel všech partnerských škol v Bílém Újezdu 
 

 
 
 

Ze života obce   
 

Ze schůze zastupitelstva obce ze dne 28. 4. 2011 
 

Zastupitelstvo obce Podbřezí schválilo: 
- zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Podbřezí za rok 2010, 
- závěrečný účet obce Podbřezí za rok 2010 bez výhrad, 
- výběrové řízení na rekonstrukci šatny, jídelny a výdejny jídel se zázemím v základní škole, které vy-

hrála firma Stavos Dobruška, 
- pořízení Změny č. 5 Územního plánu sídelního útvaru Podbřezí na záměr stavby čerpací stanice na 

pohonné hmoty na pozemku PK č. 717/5 v k.ú. Podbřezí s tím, že náklady na pořízení bude hradit 
budoucí stavitel Karel Brázdil, 

- rozpočtové opatření č. 1/2011, 
- delegování starosty na valnou hromadu Aqua servis, a.s. Rychnov n.Kn. na 5. května 2011, 
- přijetí dotace ve výši 88 100,- Kč z Programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje na pokrytí 

úroků obce z investiční akce výstavby bytových jednotek a rekonstrukce šatny, jídelny a výdejny jídel 
v základní škole, 

- záměr starosty obce při řešení čištění odpadních vod u rodinných domků, které jsou napojeny na ve-
řejnou kanalizační síť v obci Podbřezí, 

- přefinancování hypotéčního úvěru z výstavby 21 bytových jednotek na Bytové družstvo Podbřezí 21 
s tím, že obci zůstane její podíl tohoto hypotéčního úvěru. 
 

Zastupitelstvo obce Podbřezí vzalo na vědomí: 
- kontrolu plnění dříve přijatých usnesení. 
- informace starosty. 

 

Ze schůze zastupitelstva obce ze dne 22. 6. 2011 
 

Zastupitelstvo obce Podbřezí schválilo: 
- plán společných zařízení v rámci probíhající pozemkové úpravy v k.ú. Podbřezí a Lhota u Dobrušky;  
v rámci komplexních pozemkových úprav katastrálních území Podbřezí a Lhota u Dobrušky přijetí da-
ru od Města Dobrušky a to pozemku KN parc. č. 1176 o výměře 543 m2 - ostatní plocha, ostatní komu-
nikace - v obci Dobruška a k. ú. Spáleniště,  
- pořízení Změny č. 5  Územního plánu sídelního útvaru (ÚPSÚ) Podbřezí na základě návrhu Jiřího 
Pašty ml., Lhota Netřeba 3 a manželů Dusílkových, Podbřezí 97 na stavbu rodinných domků. Náklady 
na pořízení změny ÚPSÚ si budou hradit navrhovatelé, 
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- výsledek výběrového řízení na vybavení výdejny jídel včetně montáže, dopravy a sestavení v Zá-
kladní škole v Podbřezí, kde vítězně vyšla firma GAMA Fobos s.r.o. z Hradce Králové,  
- pronájem bytu v povodňovém domku panu Zdeňku Kaplanovi, bytem Podbřezí 42, od 4. 7. 2011, 
- rozpočtové opatření č. 2/2011,      
- přijetí dotace ve výši 223 875,- Kč z Programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje na akci 
„Vybavení výdejny jídel včetně montáže, dopravy a sestavení v Základní škole Podbřezí“,                 
- finanční příspěvek SDH Podbřezí ve výši 50 000,- Kč na nákup hasičského auta.    
 

Zastupitelstvo obce Podbřezí vzalo na vědomí: 
- kontrolu plnění dříve přijatých usnesení, 
- informace starosty. 

 
 

Jak se da řilo  
 

 

     7. 4. 2011 byli oceněni vybraní dobrovolníci již sedmého ročníku Dne D. Na galavečeru v Pardubicích 
byl mezi oceněnými i náš zástupce Vratislav Cvejn (na obrázcích). Na Den D jej nominoval starosta 
obce Antonín Novotný za záslužnou práci, kterou dělá v rámci sdružení dobrovolných hasičů, kde  se 
věnuje dětem a ženám, které připravuje na soutěže a také se stará o hasičskou techniku. 

  
 
     9. 4. 2011 procházel celou obcí směrem k židovskému hřbitovu průvod dětí a k němu se postupně 
přidávali i někteří místní obyvatelé. Moranu, kterou žáci vyrobili společně s učitelkami, následně zapálili 
a vhodili do splavu. 
 

     Tradičně 30. dubna pořádá SDH Lhota Netřeba pálení čarodějnic. Ne jinak tomu bylo i letos, ale 
s malým rozdílem. Ženy z Podbřezí připravily pro děti překrásné putování lesem s pohádkovými po-
stavami, které svou živelností a přesvědčivým zjevem budily u dětí zasloužený respekt.  
 

          
      Nový stan, na který obec přispěla 16 tis.Kč (cena 21 tis.Kč)          Oblíbená lanovka 
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Do soutěžení se letos zapojilo 60 dětí různého věku a nadšení, které je provázelo, bylo odměnou pro 
všechny, jenž se podíleli na přípravě. I velká přehlídka vyrobených originálních košťat byla přesvědči-
vou ukázkou lidové tvořivosti a při prohlídce těchto skoro strojů se nabízela otázka, zda skutečně někdo 
na některém neodletí. Premiérou pro SDH byl postavený a nepřehlédnutelný nový stan, jejž jsme pro 
naše akce již dlouho postrádali.     
     S počasím jsme byli domluveni velice solidně, a přestože nás z povzdálí postrašily mraky, vše do-
padlo nad míru našeho očekávání dobře.        Jednatel Jiří Piskora 
 

    Dne 7. května 2011 se uskutečnil druhý ročník „Skaleckého“ fotbalového turnaje, který opět přilákal 
sportovní nadšence z Podbřezí a okolí.  
     Program byl totožný s tím loňským, takže děti odehrály své zápasy dopoledne a dospělí sporťáci se 
utkali v hodinách odpoledních. Účast byla o něco slabší než při první ročníku, i tak jsme si to ale užili 
mírou vrchovatou. Dětí tentokrát dorazilo dvanáct, dospělých rovných dvacet. Mlaďáci byli rozděleni do 
čtyř týmů po třech a hrálo se způsobem každý s každým. Některá utkání byla jednoznačná, některá ale 
naopak musely rozhodnout až penalty. Vítězným týmem se nakonec stali „Bezboti“ (Ondra Moravec, 
Ondra Felcman a Matěj Stodůlka), druhý skončil „Hvězdný tým holky“ (Dominik Umlauf, Terka 
Kašparová, Michal Pohl a Jakub Volf), třetí byl „Vačičí tým“ (Dan Mňuk, Vojta Mňuk a Martin Felcman) a 
na čtvrtém místě se umístili „Trpaslíci přeborníci“ (Tomáš Ehl, Josef Pohl a Dan Janeček). Nejlepšími 
střelci se stali Dominik Umlauf společně s Ondrou Moravcem, když oba svým soupeřům nasázeli pět 
branek. První jmenovaný se bohužel při posledním utkání zranil a musel odstoupit s výronem kotníku. 
Každý ze zúčastněných si za odměnu odnesl pamětní diplom a nějaké ty sladkosti.  

 
     Po obědě se pomalu začali scházet dospěláci, mezi kterými opět nechyběla i jedna žena. Letos byli 
hráči roztříděni do čtyř týmů po pěti, přičemž v poli se hrálo čtyři na čtyři a každý tým měl k dispozici 
náhradníka. Tento způsob se částečně zavedl už minule a letos se stoprocentně osvědčil. Mužstva byla 
letos vzácně vyrovnaná, když o umístění mezi prvními třemi, kteří měli shodný počet šesti bodů, 
rozhodovalo až skóre. Na nejvyšší příčku se nakonec vyškrábal tým s velice netradičním názvem „TJ 
Sokol Grünschteinovi ortopedi a chiropraktici“ ve složení Jarda Kubec, Zdeněk Kaplan, Víťa Janský, 
David Paštika a Libor Umlauf. Se stříbrnou pozicí se muselo smířit družstvo pod názvem „2 Promile“ 
(Václav Kletečka, Míra Jarkovský, Tomáš Hrubý, Karel Paštika a Filip Umlauf), bronzová příčka patřila 
týmu „Rychlý pyndy“ (Pavel Hanuš, Tomáš Cvejn, Josef Cvejn, Petr Cvejn a Josef Kašpar) a čtvrtý 
skončil „Manžestr United“ (Ota Prokeš, Roman Veselý, Lukáš Slovák, Klára Harapátová a Honza 
Kodýtek). Každý z hráčů dostal diplom a vítězové i šampaňské. Kvůli nadměrnému suchu bylo téměř po 
každém zápase nutno pokropit hřiště vodou, aby se tolik neprášilo. Počasí ale bylo pro fotbal naprosto 
ideální a muselo se líbit nejenom hráčům, ale i divákům. Jednotlivá utkání trvala 2x15minut (u dětí 2x8) 
a končilo se kolem šesté hodiny odpolední.  
     Druhý ročník se vydařil na výbornou a všichni na něj budou určitě rádi vzpomínat. Velký dík patří 
opět obecnímu úřadu, který celý turnaj dotoval a umožnil tak nákup cen a občerstvení. Děkujeme také 
místnímu obchodu, který nám veškeré zboží zajistil a dodal. Poděkování si pochopitelně zaslouží i pořa-
datelé a pomocníci, ze kterých bych rád jmenoval hlavně Pavla Hanuše ml. Pro příští rok osobně 
doufám, že se zúčastní více Skalečáků a také někdo ze Lhoty. Každopádně děkuji všem, kteří si letos 
přišli zahrát, bylo to super!                                                                         Za pořadatele Josef Cvejn ml. 
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     V neděli 8. 5 2011 se v Podbřezí konala důstojná oslava Dne matek. Děti s učitelkami z místní zá-
kladní školy připravily pěkný a zároveň vtipný program pro svoje maminky a kapela Valanka pokračo-
vala gratulací v příjemném odpoledni. 
 

  
 

Ve dnech 14. a 15. května 2011 – oslava 110 let od založení SDH Lhota Netřeba  
     Náš sbor SDH Lhota Netřeba byl založen v roce 1901. Tento pro nás významný rok jsme si připo-
mněli dvoudenními oslavami, kterým předcházela více jak půl roční intenzivní příprava. I přes skromný 
finanční rozpočet jsme se snažili tuto malou, pro nás ale významnou vesnickou akci, připravit co nejlíp. 
     V sobotu jsme zahájili prověrkou techniky II. okrsku RK, kterého se zúčastnilo celkem 15 družstev -   
2 družstva žen a 7 družstev požárního sportu. Odpoledne si prohlédnout například novou hasičskou ci-
sternu z Opočna, výzbroj a vybavení profesionálních hasičů z automobilky v Kvasinách nebo vidět  tře-
ba sanitku v klidu, nejen při poskytování první pomoci, byl pro mnohé zážitek, na který se jen tak neza-
pomíná. 
     Mladí hasiči z Podbřezí a Osečnice nám ukázali, že hasičská myšlenka putuje do dalších generací a  
stává se pro ně zábavou i v dnešní době. Sdružení žen, kterým patří poklona a poděkování za pomoc, 
připravilo pro menší děti zajímavé soutěže a ty si je viditelně aktivně užily. Celé sobotní odpoledne a ve-
čer dokreslovala živá hudba (Miloš Hofman a večer Tuten Šidlováek z Plzně) velice příjemnou atmosfé-
ru. 

  
 

Stalo se pro nás velkým zadostiučiněním za tuto přípravu v napnutě nejistém počasí, že v sobotu zá-
zračně nepršelo a v neděli i přes značné ochlazení přišlo překvapivě hojně diváků na rádoby divadelní 
představení (které nemělo pro nedostatek času ani jednu hranou zkoušku) se stěžejním podílem žáků a 
učitelek základní školy. Jim patří velké díky za vše, co dokázali pro tuto akci obětovat. Určitě jsme byli 
milosrdně omluveni jako neprofesionální herci a hudebníci, to podle potlesku i ohlasů. Všem, kteří se na 
přípravě i provedení aktivně podíleli, patří velké díky a zároveň musíme poděkovat i všem sponzorům 
za přispění na činnost našeho sboru. 

                                                                    Jednatel Jiří Piskora 
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     Ve dnech 23. – 26. května 2011 probíhalo další kolo jednání k pozemkovým úpravám v naší obci. 
Co jsou pozemkové úpravy: Pozemkové úpravy jsou změny právního stavu pozemků, jimiž „se ve 
veřejném zájmu prostorově a funkčně uspořádávají pozemky, scelují se nebo dělí a zabezpečuje se jimi 
přístupnost a využití pozemků a vyrovnání jejich hranic tak, aby se vytvořily podmínky pro racionální 
hospodaření vlastníků půdy. V těchto souvislostech se k nim uspořádávají vlastnická práva a s nimi 
související věcná břemena. Současně se jimi zajišťují podmínky pro zlepšení životního prostředí, 
ochranu a zúrodnění půdního fondu, vodní hospodářství a zvýšení ekologické stability krajiny. Výsledky 
pozemkových úprav slouží pro obnovu katastrálního operátu a jako závazný podklad pro územní 
plánování. Toliko text z encyklopedie.  
     U nás jednání probíhala v obecní knihovně s vlastníky pozemků na projednání návrhu nového uspo-
řádání pozemků. Vzešlé náměty a připomínky z projednávání projektantka p. Valdmanová bude zapra-
covávat do nového upraveného návrhu. Mezitím byl sborem zástupců a zastupitelstvem obce schválen 
plán společných zařízení, který je v současnosti předložen dotčeným orgánům státní správy k vyjádření. 
S novým návrhem budou vlastníci seznámeni dopisem s přiloženou tabulkou soupisu nových pozemků. 
Vlastníci budou mít opět možnost nový návrh projednat ve stanoveném termínu (předpoklad je v čer-
venci) s paní projektantkou na obecním úřadu.  Po tomto projednání pozemkový úřad vystaví návrh no-
vého uspořádání. Oznámení o vystavení návrhu bude zveřejněno na úřední desce obecního a pozem-
kového úřadu. O vystavení návrhu budou informováni i známí vlastníci. Po dobu vystavení, tj. po dobu 
30 dní, budou mít vlastníci poslední možnost uplatnit k návrhu své námitky a připomínky. Po vystavení 
návrhu pozemkový úřad svolá závěrečné jednání, na kterém zhodnotí výsledky pozemkových úprav. 
Poté bude moci pozemkový úřad vydat rozhodnutí o schválení návrhu, tzv. I. rozhodnutí. Toto jsou nej-
bližší a nejdůležitější kroky, které čekají účastníky (vlastníky pozemků) v pokračujícím řízení o pozem-
kových úpravách.       Pro zpravodaj zpracoval ing. L. Kopecký z Pozemkového úřadu v Rychnově n.Kn. 
 

     V neděli 12. června 2011 uspořádalo sdružení žen na místním hřišti již tradiční dětské odpoledne, 
tentokráte v duchu „olympijských her“. Pro návštěvníky bylo připraveno slavnostní zahájení, během 
kterého byl za zvuku trubky přinesen olympijský oheň. Malé sportovce čekalo deset sportovních dis-
ciplín a závěrečný minimaraton, kde si každý mohl prověřit svoji kondici. Za svoje sportovní výkony děti 
obdržely od olympijského výboru perníkovou medaili a diplom. Celá akce se vydařila. Děkuji všem, kteří 
se aktivně podíleli na její přípravě a průběhu.                

S heslem „Citius, Altius, Fortius“ (rychlejší, vyšší, silnější) za ženy Marcela Volfová 

  
 

 

Z činnosti SDH Podbřezí 
     Sbor dobrovolných hasičů Podbřezí se v měsíci květnu s družstvy žen a mužů zúčastnil okrskového 
cvičení ve Lhotě Netřebě, pořádaného při příležitosti 110. výročí založení sboru. V sobotu v odpoled-
ních hodinách nás skvěle reprezentovala naše dvě družstva dětí pod vedením bratra Vratislava Cvejna. 
O týden později 21. 5. 2011 jsme se zúčastnili soutěže starých stříkaček v Domašíně na „vagóně“. Dva 
naši členové Antonín Bohunek a Tomáš Cvejn se zúčastnili soutěže o železného hasiče. Tomáš Cvejn  
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vybojoval pěkné 5. místo. V pátek 3. 6. 2011 jsme 
naše historické stříkačky vystavovali na Dni bez-
pečnostních složek v Dobrušce. V sobotu 18. 6. 
2011 jsme také přijali pozvání do Mělčan, kde 
místní sbor slavil 80 let od svého založení. Velice 
pěkně připravený program se nám líbil a s nad-
šením jsme se setkali se synem výrobce naší 
motorové stříkačky panem Hrčkem (obr.)   
V pondělí 20. 6. 2011 jsme se sešli v hasičské 
zbrojnici na brigádě. O den později jsme sbor 
představili komisi Vesnice roku 2011.  
     V měsíci červenci budou pokračovat každý čtvrtek od 17 hodin brigády na staré zbrojnici.  
     Na 12. 8. 2011 připravujeme velkou letní diskotéku, o den později zábavu se skupinou Bladex a 
v neděli 14. 8. 2011 koncert Opočenky s vystoupením mažoretek Tyrkys z Dobrušky. Již nyní se těšíme 
na vaši účast.  
     Na měsíc září pak připravujeme „Skalecký srandamač“ a při této příležitosti bychom chtěli otevřít 
zrekonstruovanou starou hasičskou zbrojnici.  
     Přeji vám pěkné léto a zasloužený odpočinek na dovolené.  

Pavel Mervart, starosta sboru SDH Podbřezí-Skalka 
 

     Naši obec navštívil ve čtvrtek 16. 6. 2011 senátor JUDr. Miroslav Antl. Byl zde poprvé a neskrýval, 
že se mu naše obec líbí. Kromě návsi zhlédl i obecní knihovnu. Byl seznámen s aktivitami obce v 
letošním roce i s programem rozvoje obce pro další roky. 
 

     V pátek 17. 6. 2011 uspořádali sportovci zábavu se skupinou Bladex za účasti cca 150 platících 
účastníků. V sobotu 18. 6. 2011 pokračoval maraton s hudbou Rocksorry. Počasí tentokrát vydrželo, 
sice v sobotu bylo zamračeno, déšť se úspěšně vyhýbal a díky stanu, který zapůjčilo SDH Lhota 
Netřeba, byl úspěch akce zajištěn. Díky všem, kteří pomohli a SDH Lhota Netřeba za zapůjčení stanu. 
 

     Starosta obce přihlásil po pěti letech naši obec do soutěže Vesnice roku 2011 Královéhradeckého 
kraje. V úterý 21. 6. 2011 přijela ve 12.40 hod. desetičlenná komise soutěže Vesnice roku 2011. Její 
členové shlédli hasičskou zbrojnici s prezentací obou sborů SDH (Podbřezí a Lhota) a ochutnali 
výborné koláčky, které upekla paní Marta Kovářová. Poté se podívali do obecní knihovny a následně do 
hostince Skalka, kde byla připravena výstavka jednotlivých spolků, (ženy, turisté, sportovci, myslivci) 
obce a základní školy. Po prezentaci činnosti zástupců každého spolku se členové komise ještě zajeli 
podívat na požární nádrž do Lhoty a víceúčelové hřiště v Podbřezí. Krajskou soutěž 2011 vyhrál městys 
Nový Hrádek - více informací na webu Královéhradeckého kraje www.kr-kralovehradecky.cz 
 

Z činnosti KST: 
19. 3. 2011 - účast 13 členů na otvírání 11 studánek v Jahodově provázel sníh, déšť i sluníčko. 
  7. 4. 2011 – výlet autem do Polska s prohlídkou Kutlu, Levin Klodsky, parku a lázní Kudova Zdroj a v     
                     Olešnici v Orlických horách nový hotel Hartman. 
23. 4. 2011 - vlakem z Nového Města nad Metují do Jestřebích hor. 
                     Pravidelný jarní pobyt v termálních lázních v Dunajské Stredě. 
  1. 5. 2011 - výšlap na Studánku, Bačetín přes Valské údolí zpět domů. 
  8. 5. 2011 - pravidelný špacír i pro matky s kočárky z České Skalice do Ratibořic. Při zpáteční cestě        
                     návštěva muzea motocyklů a dětských hraček v Šestajovicích. 
20. 5. - 23. 5 - čtyřdenní zájezd se solnickými turisty do České Kanady. 
  4. 6. 2011 - účast našich turistů při značení tras na solnickou Solnou stezku, v den konání - výpomoc   
                     na stanovištích. Někteří členové pochod absolvovali. 
16. 6. 2011 - výstup na polskou Hejšovinu. 
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Turisté na Zliči 

 

na Blaníku u Vlašimi 

 
 

Z činnosti místní knihovny 
     V úterý 14. 6. 2011 jsme se sešli v místní knihovně s dětmi k pravidelnému čtení. Menší děti zaujala 
svým živým čtením O neposlušných kůzlátkách Martina Novotná ve spolupráci se svými dětmi Honzí-
kem a Kačkou. Starší posluchači dorazili v pět hodin a vyslechli si napínavý příběh ze starého Říma. 
Malá dobrota připravená pro všechny přišla vhod a závěrečné překvapení v podobě héliem nafouk-
nutých balónků bylo přijato s velkým nadšením a někdy i pláčem, když špatně hlídaný balónek uletěl. 
Touto cestou bych chtěla poděkovat nadšenému tatínkovi Petru Toucovi, který překvapení pro děti při-
pravil.                                                                  Za knihovnu se na vás v září při čtení těší knihovnice 
 

                        Čtení 14. 6. 2011              Hodnotící komise Vesnice roku 21. 6. 2011 

  
 

      V úterý 21. 6. 2011 přišla hodnotící komise Vesnice roku 2011 i do místní knihovny. Jelikož naše 
prostory nejsou moc velké, bylo tam na pár minut úplně plno. Komise si prohlédla nově ozdobenou kni-
hovnu obrázkem podle předlohy ilustrátorky Věry Faltové, který namalovala Jana Křepelová, a místní 
dětští čtenáři si ji dozdobili otisky svých rukou. Členové komise si vyslechli, jaké akce v knihovně pořá-
dáme, na čem spolupracujeme se základní školou a jak se nám to daří. Podle zájmu bylo vidět, že se 
naše knihovnička líbí.  
     V knihovně vzniklo malé místečko s polštářky a hračkami pro děti v čase, kdy si rodiče půjčují kníž-
ky. Jsou tu pastelky, obrázky a děti se zde rozhodně nudit nebudou.  
     Od září 2011 začnou fungovat nové webové stránky knihovny. V současnosti informace o knihovně 
naleznete na obecních stránkách www.podbrezi.cz, e-mailová adresa: knihovna.podbrezi@seznam.cz, 
pro případné dotazy, připomínky.                                                                                                                                                 
     Pro čtenáře i ostatní občany několik základních informací:                                                                      
- knihovna má otevřeno vždy v pondělí, pro větší dostupnost se o hodinu rozšířila půjčovací doba tj. 
od 17 do 19 hodin, 
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- seznam knih je rozšiřován o výpůjčky souborů z Knihovny v Dobrušce, a proto jsou tu stále nové ti-
tuly jako je beletrie, dětská literatura nebo knihy naučné. Odebíráme i časopisy, pro děti je to Čtyřlístek 
a Mateřídouška, dospělým lze půjčit časopis Moje psychologie.                                                                                                            
     Knihovna se otevírá i různým spolkům a organizacím, které se nemají kde scházet a chtěli by. Stačí 
jen kontaktovat knihovnici a domluvit se.                                                                                                                     
     Při návštěvě komise jsem pochopila, že plno našich spoluobčanů ještě v naší knihovně nebylo, chci 
Vás tímto srdečně pozvat kdykoli k návštěvě, k prohlídce, ale i k vypůjčení nějaké knihy, protože čtení 
nám tříbí mozek a obohacuje celý život.     

Ester Horáková knihovnice 
Další odměna z recyklohraní pro naši školu 
     RECYKLOHRANÍ je školní recyklační program organizovaný společnostmi ASEKOL s.r.o., ECOBAT, 
s.r.o., EKO-KOM, a.s. a EKOLAMP, s.r.o., který si klade za cíl realizaci zpětného odběru baterií a 
elektrozařízení, spojený s osvětovou činností v oblasti nakládání s odpady ve školních zařízeních v 
České republice, především na základních a středních školách. Školní recyklační program RECYKLO-
HRANÍ umožní školám deklarovat jejich ekologické myšlení a současně podpoří vnímání potřeby 
správného nakládání s odpady u žáků a studentů. V rámci programu RECYKLOHRANÍ získávají jed-
notlivé školy body za sběr baterií a drobných elektrozařízení. Díky občanům, kteří přispívají drobným 
elektrozařízením, získala naše škola opět tolik bodů, že si mohla vybrat dárek v podobě nákupu elek-
trofonických kláves v ceně okolo 7 tisíc korun. Prvním dárkem byl nákup laboratorního mikroskopu 
začátkem roku 2010 v přibližně stejné ceně. 
 
 

Připravované akce  
 

 

     Obec Mníchova Lehota v okrese Tenčín zve všechny Lhoťáky na 31. Sraz Lhota a Lehot, který se 
uskuteční první prázdninový víkend, tj. od 1. – 3. července 2011. Program je mimořádně bohatý a 
sestavený pro všechny věkové i váhové kategorie: 
sportovní soutěže, rozmanité atrakce, hry a soutěže pro děti, speciální folklórní a country program, vý-
stavy, množství zajímavých doprovodných akcí a skvělé hudební koncerty. Za všechny můžeme jmeno-
vat skupinu Čechomor, bratry Nedvědovi, Sama Tomečka a Zdeňku Prednou, skupinu Gladiátor, The  
Backwords a další. Podrobnosti najdete na webových stránkách www.zrazlehot.sk.  

Srdečně zvou starosta obce Mgr. Jozef Kováč a pořadatelé 
12. 8. 2011 – velká letní diskotéka za školou v Podbřezí 
13. 8. 2011 – zábava se skupinou Bladex za školou v Podbřezí 
14. 8. 2011 – koncert dechové hudby Opočenka 
  3. 9. 2011 – hasičský srandamač 
10. 9. 2011 nebo 17. 9. 2011 – duatlon (podle počasí) 
 
Tenisový turnaj finišuje 
     Jarní zpravodaj vás informoval o přípravách tenisového turnaje, který se koncem dubna zdárně po-
dařilo rozběhnout. O registraci do turnaje byl zájem a přihlásilo se dokonce i pár žen. Většinu utkání ma-
jí účastníci již za sebou, přičemž pavouk vítězů se pomalu ale jistě blíží do finále. Pokud máte zájem o 
detailnější pohled na jednotlivá utkání, máte možnost si vše prohlédnout na nástěnce u kurtu.  
     Jelikož bude tento turnaj zanedlouho odehrán, chystají pořadatelé další. Tentokrát ale půjde o jedno-
denní turnaj místních dětí. V plánu je předběžně na začátek prázdnin, o přesném termínu budete infor-
mování na obecních webových stránkách i na vývěskách. Původně bylo zamýšleno uspořádání teniso-
vého odpoledne společně s opékáním masa při příležitosti semifinálových zápasů a posléze i samot-
ného finále. Zatím není nic domluvené, ale pokud se tato akce nakonec uskuteční, budete včas informo-
váni. Semifinále a finále budou ale každopádně na rezervační nástěnce zvýrazněny tak, abyste se na 
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ně případně mohli přijít podívat.Další sportovní akcí na novém multifunkčním hřišti bude ke konci prázd-
nin turnaj smíšených dvojic, na který budete všichni srdečně zváni.  
     Pohledem zpět na posledních několik týdnů a měsíců můžeme s radostí konstatovat, že o nové hřiš-
tě je ve vsi skutečně zájem, tenis se hraje denně a v odpoledních hodinách se málokdy stává, že kurt 
zeje prázdnotou. Rádi bychom ještě připomněli pravidelné scházení se příznivců fotbalu, nohejbalu a 
volejbalu. Fotbal se hraje v úterý, ve čtvrtek a v neděli od 18:30 na starém hřišti, nohejbal každou středu 
od 18 hod. na novém hřišti a volejbal na starém hřišti taktéž každou středu od 18 hod. Všichni jste na 
tyto sporty samozřejmě zváni. Děkujeme všem sportovně založeným občanům za jejich slušné chování 
a úctu k majetku obce a přejeme vám spoustu dalších hodin zábavy při sportovních aktivitách. 

Za sportovní nadšence Josef Cvejn ml. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA                            
 

Významná výročí 
červenec 65 let UMLAUFOVÁ Dagmar, Podbřezí 101 
 65 let PISKORA  František, Lhota Netřeba 44 
 80 let VAŇKOVÁ Lidmila, Podbřezí 47 
srpen 60 let JABLONSKÁ Ludmila, Podbřezí 45 
 60 let MORAVCOVÁ Marie, Podbřezí 30 
 70 let DOLEŽALOVÁ Jaroslava, Lhota Netřeba 86 
 81 let    JARKOVSKÝ Josef, Podbřezí 43  
 81 let    PRECLÍKOVÁ Anna, Lhota Netřeba 18 
 81 let CVEJNOVÁ Anna, Lhota Netřeba 6 
září 82 let PETŘÍKOVÁ Miloslava, Lhota Netřeba 35 
 87 let MORAVCOVÁ Ludmila, Podbřezí 30 

 

Všem oslavencům přejeme pevné zdraví. 
 

Za druhé čtvrtletí roku 2011: 
se přihlásili: TAUCOVÁ Magdaléna, Podbřezí 71  
 LANGER Dominik, Chábory 5  
 LANGEROVÁ Marcela, Chábory 5  
 ČEPELA Jiří, Podbřezí 62  
 ČEPELOVÁ Petra, Podbřezí 62  
se odhlásili: KULICHOVÁ Barbora, Podbřezí 97  
 KOVÁŘ Libor, Lhota Netřeba 14  
 KOVÁŘOVÁ Barbora, Lhota Netřeba 14  
 DOSTÁLOVÁ Eva, Podbřezí 31  
se narodili: GRIMMER Jaroslav, Lhota Netřeba 64 11. 4. 2011 
 NOVOTNÝ Ondřej, Podbřezí 96 23. 6. 2011 

 
 

zemřeli: HANUŠOVÁ  Jarmila, Podbřezí 54 18. 6. 2011 
 

Čest její památce 
         ��� 

Významná životní jubilea  
     Každý jsme určitě potěšeni, když si při významných životních výročích na nás vzpomenou naši nej-
bližší nebo zástupci obce či složek, kterými jsme členy. Protože v obecní evidenci nejsou všechna 
potřebná data uchována, prosíme spoluobčany, pokud budou vědět o svých nejbližších či známých, že 
budou slavit zlatou svatbu nebo i další následující svatby v pořadí, informujte včas zástupce kulturní 
komise či obecního úřadu. Děkujeme za pomoc. 
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Kontrola komínů 
    Každý si musí počínat tak, aby při provozu komína a kouřovodu (dále jen „spalinová cesta“) a spotře-
biče paliv nedocházelo ke vzniku požáru – znění § 1, bod 1 Nařízení vlády č. 91/2010 Sb. o podmín-
kách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovodů a spotřebičů paliv. Čištění spalinové cesty 
provádí odborně způsobilá osoba, kterou je držitel živnostenského oprávnění v oboru kominictví. Každý 
majitel je povinen nechat zkontrolovat komín 1x do roka. 
     Proto obecní úřad pozval do vesnice kominíka pana Melouna z Mělčan. První termín kontrol komínů 
je domluven na čtvrtek 18. a pátek 19. srpna 2011. Cena za kontrolu jedné spalinové cesty činí 500,- 
Kč. 
    Vyzýváme občany, kteří budou mít zájem a budou v tomto termínu doma, aby se přihlásili na obec-
ním úřadu do seznamu zájemců. Pokud bude zájem převyšovat možnosti kominíků, bude domluven 
další termín prohlídek.   
 

Čistá obec:  
nejvíce třídili lidé v Lípě, Doudlebách a ve Dvoře 
 

     Největším množstvím vytříděného odpadu se za loňský rok mohou pochlubit obce Lípa nad Orlicí, 
Doudleby nad Orlicí a Dvůr Králové nad Labem. Díky svým výsledkům ve sběru papíru, plastů či skla se 
staly vítězi soutěže Čistá obec. Klání se konalo již popáté, každoročně ho organizuje společnost EKO-
KOM ve spolupráci s firmou Asekol, Královéhradeckým krajem a Centrem evropského projektování. 
 

     „Soutěž zlepšuje povědomí lidí o tom, jak by měli nakládat s odpady. Ukazuje jim, že když pro 
zlepšení ekologie něco udělají, mnohonásobně se jim to vrátí. Zejména prostředí, ve kterém žijí, je 
hezčí a každý si ho pak více váží a snaží se ho chránit,“ řekl hejtman Lubomír Franc při udílení cen, 
které se konalo v sídle krajského úřadu v Hradci Králové. 
 

     Naše obec si za loňský rok nevedla špatně, v kategorii od 500 – 5 000 obyvatel se umístila na 31. 
místě, celkově z 380 měst a obcí východních Čech skončila na 74. místě. 
 

    Je vidět, že občané se snaží třídit odpady, ale stále se najdou jedinci, kterým druhy odpadů nic 
neříkají. Na každém druhu kontejnerů jsou přehledné informační letáky, které upozorňují, co do kterého 
z nich patří a nepatří. Dále nabízíme bezplatně k vyzvednutí na obecním úřadu plastové pytle ve žluté 
barvě na netříděný plastový odpad a oranžové pytle na tetrapaky – krabice od mléka a různých nápojů. 
Ty pak naplněné a svázané je nutno odkládat za obecní úřad pod přístřešek a neházet je do kontejnerů 
či ohrádky. Do té patří volně odkládané PET láhve. Proto všechny občany žádáme, aby v tomto letním 
období zvlášť pečlivě třídili a nevhazovali do kontejnerů zbytky jídla, které jsou pak pastvou jak pro 
mouchy, tak i pro potulné psy a kočky, které dobře neuklizené odpady roztrousí po celém okolí. 
 
 
 

 

 

 
Vydala Obec Podbřezí 

Zpravodaj vychází 4x do roka pro občany zdarma nákladem 215 výtisků. 
     Vaše příspěvky či připomínky ve zpravodaji můžete odevzdat osobně nebo doručit elektronickou 
poštou na obecní úřad nejpozději do 15. dne měsíce března, června, září a prosince kalendářního roku. 

E-mailová adresa Obecního úřadu v Podbřezí je obec@podbrezi.cz, obecni.urad@podbrezi.cz 
E-mailová adresa starosty obce je starosta@podbrezi.cz 
Webové stránky Obce Podbřezí http://www.podbrezi.cz 

Úřední hodiny na obecním úřadu: pondělí 13-18 hod., středa 13-17 hod., úterý, čtvrtek 7.30-12 hod. 
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ZUBNÍ POHOTOVOST –  rozpis služeb 

 

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 08.00 - 12.00 hod. 
 

datum  jméno léka ře                       adresa ordinace                                       telefon 

02.07. MUDr. Pokorná V ěra J. Pitry 448 , Opo čno 
 

494 667 628 
03.07. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209 , Častolovice 494 322 706  
05.07. MUDr. Ptačovská Eva Komenského 481 , Kostelec nad Orlicí 494 321 740 
06.07. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad B ělou 17 

 
494 598 205 

09.07. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kn ěžnou 494 515 696  
10.07. MUDr. Stejskalová V ěra zdrav.st ředisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263  
16.07. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám.88, Týn išt ě nad Orlicí 494 371 031  
17.07. MUDr. Světlík Filip              Tyršova 515 , Opo čno 

 
494 667 553 

23.07. MUDr. Šmídová Alena poliklinika, Pulická 99, Dobruš ka 494 622 550 
24.07. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kn ěžnou 494 515 693  
30.07. MUDr. Šťastná Ludislava Zdrav.st ředisko Rokytnice v Orlických hor. 494 595 292  
31.07. MUDr. Tancurinová Jana nám. Dr.Lutzowa 345, Vamberk  736 419 151 
06.08. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám.88, T ýništ ě nad Orlicí 494 542 102  
07.08. MUDr. Tůmová Věra J. Pitry 344, Opo čno 

 
494 667 154 

13.08. MUDr. Vav řičková Hana poliklinika, Mírové nám.88, Týništ ě nad Orlicí 494 371 782  
14.08. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám.88, T ýništ ě nad Orlicí 494 371 781  
20.08. MUDr. Vyčítalová Marie dr.Lützova 244 , Vamberk 

 
494 541 757 

21.08. MUDr. Zdeňka Ji ří 
 

Kvasinská 129 , Solnice 
 

494 596 732 
27.08. MUDr. Bahník František T řebízského 799 , Kostelec nad Orlicí 494 323 152  
28.08. MUDr. Benešová R ůžena Tyršova 464 , Dobruška 

 
494 622 040 

03.09. MUDr. Beránek Jan 
 

Komenského 828 , Týništ ě nad Orlicí 494 371 088  
04.09. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 49 4 383 417 
10.09. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kn ěžnou 494 515 694  
11.09. MUDr. Handl Jind řich Panská 24, Rychnov nad Kn ěžnou 494 531 955  
17.09. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov nad Kn ěžnou 494 539 225  
18.09. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad O rlicí 494 323 958  
24.09. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov nad Kn ěžnou 494 532 330  
25.09. MUDr. Ježková Marie Komenského 481 , Kostelec nad O rlicí 494 321 511  
28.09. MUDr. Kahlerová Blanka J. Pitry 448 , Opo čno 

 
494 667 123 

01.10. MUDr. Kašková Kate řina Kvasiny 145 
  

494 596 174 
02.10. MUDr. Kašparová Dagmar Vo říškova 169 , Vamberk 

 
602 514 715 

 
Lékařská pohotovostní služba  

 

Obl.nemocnice Rychnov n.Kn.a.s. 
Jiráskova 506 
Ordinační hodiny: 
SO,NE,svátek: 8.00-20.00 hod. 

Oblasní nemocnice Náchod a.s. 
Purkyňova 446 
Ordinační hodiny:  
SO,NE,svátek: 8.00-20.00 hod. 

 
Obl.nemocnice Rychnov n.Kn.a.s. 
Jiráskova 506 
Dětské oddělení 
Ordinační hodiny: 
Všední den:     od 16.00 hod. 
SO,NE,svátek: 8.00 - 20.00 hod. 

 
Oblasní nemocnice Náchod a.s. 
Purkyňova 446 
Ordinační hodiny pro děti: 
 Všední den:  16.00 - 22.00 hod. 
SO,NE,svátek: 8.00 - 20.00 hod 

 


